
Referart af Bylaugsmøde 27-5-2019

Dagsorden:

1. Godkendelse af referat fra sidste bestyrelsesmøde.
2. Nyt fra oldermanden.
a) Valg af Oldermand, kasserere, sekretær og ejendomsansvarlig.
b) Forslag til forretningsorden. Bilag 1
c) Forslag kalender. Bilag 2
d) Hornbeer åbent hus lørdag den 29 juni.
e) Nabohøring. Bilag 4-5
3. Beretning fra kassereren.
a) Overdragelse, status.
b) Regnskab dd. 
c) Indsamling af kontingent, status.
4. Nyt fra udvalgene.

a) Sæbyposten.
b) Vej / Trafik.
c) Legeplads.
d) Hjemmeside / Facebook / PR.
e) Aktivitetsgruppen.

1) Hjælpeliste, Inga
2) Infostander, Inga
3) Er  vi  forsikret  for  personskade  til  arbejdsdag  og  lignende,  eller  dækker  folks  egen
forsikring? Carsten/Thomas. Bilag 6-7

f) Andre arbejdsgrupper der er tilknyttet Bylauget.
5. Arrangementer.

a) Fugleskydning.
1) John kan den 1-6, 6-7 og 13-7

b) Sæby dag.
c) Sct. Hans.
d) Sommerfest.
e) Loppemarked med pølsebod, øl og vand, kaffe og kage. Kirkefestival dato ?
f) Banko.
g) Julemarked.
h) Julefrokost.
i) Fællesspisning.
j) Øl og mad / vin og mad.
k) Vinsmagning.
l) Generalforsamling med spisning.
m) Andre arrangementer.

6. Den Gamle Skole.
a) Status div. ansøgninger, Torben
1) Vi har desværre fået afslag fra Real Dania igen, Torben kommer med et oplæg.



2) Torben og Inga har haft møde med Slots og Kulturstyrelsen ang. ombygning af Den Gamle
Skole, vi for ikke lov til af rive den væg ned i den gamle lærerinde bolig, vi har talt om.

Forslag: 
1) Vi opsiger vores aftale med Lejer Kommune, fordi vi ikke kan bruge bygningen som den er. 
2) Vi laver en ny byggesag på reetablering af den gamle skole stue, dvs. vi fjerner vægen med
den store reol ind til de 2 opbevarings rum vi har nu, så det bliver et stort rum, og vi reetablere et
par rum i den gamle lærerinde bolig, som vi så kan bruge til opbevaring.
3) Vi bruger den rum inddeling der er.
4) Andet.
b) Husudvalget.
c) Nedtagning af måleudstyr, Inga
7. Bylaugshuset.
d) Mande fritids udvalg, ansøgning.
8. Gadekær.
9. Indkommende forslag.
10. Fastlæggelse af næste møde.
11. Eventuelt.

Referart:

Til stede: Lone, Jørdis, Anette, Torben, Jette, Ingelise, Thomas, Inga , Sussi og Pia. 
Afbud: Carsten

1) Referatet blev godkendt uden bemærkninger. Referent i dag Pia
2) Konstituering: 

Thomas er Oldermand
Jette er kasserer
Carsten er sekretær
Torben er ejendomsansvarlig
b) Forretningsordenen blev underskrevet uden ændringer fra sidste år.
c) Kalenderen blev gennemgået og følgende blev aftalt:

Dato Arrangement Ansvarlig (  Fed  ) + assistance
23/3 Skt. Hans Jørdis + Inga
6/7 Fugleskydning Thomas + Sussi
6/8 Syng-med Sæby Aktivitetsudvalget
10/8 Sommerfest Thomas  (spisning  etc.)  Merethe  Revy.  Alle  hjælper

desuden efter tid og evne.
Amerikansk lotteri?

1/9 Loppemarked Merethe står for selve loppemarkedet som sædvanligt.
Thomas har udskænkningen.

17/9 Fællesspisning Inga + Inge
26/9 Banko Inga + Lone
4/10 Ølsmagning Thomas + Pia
21/10 Fællesspisning ?
5/11 Banko Inga + Ingelise



Dato Arrangement Ansvarlig (  Fed  ) + assistance
16-17/11 Julemarked Aktivitetsudvalget

Julefrokost Thomas
12/12 Fællesspisning – 

Flæskesteg!
Jørdis +Ingelise

31/12 Nytårsarrangement??? ??
14/1 Fællesspisning Pia + Annette
27/2 Banko Ingelise + Lone
5/2 Fællespisning Carsten
14/3 Øl og mad Pia + Sussi (Thomas)
16/4 Fællesspisning Inga
2/5 GF Thomas

Jeg har ikke fået noteret, hvem der tog fællesspisningen 21/10.
d) 26/6 er der åbent bryggeri hos Hornbeer. Thomas indkalder de sædvanlige. Et telt skal bruges.
e) Nabohøring: OK fra Bylauget

4a) I  stedet  for  at  lave  en  særudgave  af  Sæbyposten  omdeles  den  opdaterede  velkomstfolder  til
Strandlund. Ingelise  og Jørdis har lovet at omdele. Desuden køber vi en bedre kvalitet papir til disse
foldere.

4b) Intet nyt
4c) Intet nyt
4d) Carsten tager sig fortsat af hjemmeside og FB gruppen. Thomas rydder op i mails og Inga tager sig af

medlemslist samt hjælpelisten. OBS. Thomas besvarer generelle mails! Ingelise er kalenderansvarlig.
Hvis du selv sætter nye arrangementer i kalenderen, så skal de forsynes med navn!

4e) Aktivitetsgruppen:
1.  Hjælpelisten  laves  samme  med  medlemslisten,  så  man  her  kan  finde  de  frivillige.  Desuden
udsendes mail om hjælp til alle, så vi kan få fat i dem, der ikke var til GF.
2. Infostander laves sammen med Nationalparken Skjoldungernes Land.  Der bliver en stander ved
Tingstedet  med  deres  info  på  den  ene  side  og  Sæbys  på  den  anden  i  A0  størrelse.  Denne  er
permanent.
Desuden sættes stander i haven og en slags opslagstavle i busskuret. 
Vi har fået tilskud til hundeprutteposer. Der sættes op ved haven og ved gadekæret
Desuden ser vi på, at få en brochureholder op.
A3 lamineringsmaskine købes til brug for dette – bl.a. 
Måske skal vi også købe en A3 laserprinter? – Tages med på næste møde.
3. Vi er ikke forsikret for personskade i fbm. arbejdsdage etc. Derfor skal der oplyses om dette, når
der indkaldes. Carsten taler med Per (?) for at få hans syn på det (vores nuværende rådgiver fra
Gershøj, synes ikke, det er nødvendigt)

4f) Intet nyt

5) Arrangementer
Anette  går  videre  med  at  få  arrangeret  en  byvandring  her  i  løbet  af  sommeren.  De  øvrige
arrangementer er behandlet – se tabel ovenfor.

6a)  Den gamle Skole
1) Vi har desværre fået afslag på fondsansøgningen. Der henvises til fonden Underværker, hvor man
kan få op til en mill. DKK. + Rockwoll til isolering etc. + andre fonde. Dette burde kunne lykkes pga. 2)



2) Vi har hos fredningsmyndighederne fået blankt afslag på at flytte væggen på langs af det store
rum. Det sparer ca. 0,5 mill på ombygningsbudgettet. Planen er nu at rive væggen (med reoler) i
skolestuen  ned.  Det  kan vi  godt  få  lov  til.  Dernæst  kan der  etableres  to  små opbevaringsrum i
området mellem køkken og hjørnet uden vinduer, som der før har været. Her tages der hensyn til,
hvordan vi bruger huset. Bestyrelsen har besluttet at gå videre med denne løsning. Det betyder et
opdateret projekt, nye fondsansøgninger etc. Projektudvalget går videre med dette.

6b) Husudvalget: Her træder Sussi ind i stedet for Susanne.
6c) Måleudstyret  ville  koste  os  7500  kr/år.  Vi  beder  kommunen om afmontering  og  overvåger  selv

forbrug.

7) Mandeudvalget får bevilliget de 10.000 (der oprindeligt stod til Pentague bane) til at købe et brugt
bord. Bordet står på første sal. Udvalget kontakter Knud Nielsen for transport, da han i sin tid har leveret
det det.  Pia er bestyrelsens repræsentant i  udvalget. Husgruppen kontaktes for det gamle inventars
skæbne. 

8) Intet nyt om gadekær

9) Ingen indkomne forslag

10) Næste møde er 24/6. Inga laver mad til os

11. Der laves information til medlemmerne om situationen med Den gamle Skole. Pia skriver oplæg.


